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PROTOKÓŁ Nr III/19   
z przebiegu III zwyczajnej Sesji Rady Gminy Kiwity VIII kadencji                                                      

odbytej w dniu 15 lutego  2019 r.  
w budynku dawnego Gminnego Ośrodka Kultury w Kiwitach ( Kiwity 2 ) 

 
W sesji uczestniczyło 12 radnych na 15 osobowy skład rady , co stanowi 80 %  - nieobecni: 
Mariusz Pachucki , Kazimierz Wierzbicki , Sebastian Dziadosz , lista obecności w załączeniu                      
( załącznik Nr 1 ) , spoza rady w obradach uczestniczyli : 
 
1. wójt – Wiesław Tkaczuk 
2. zastępca wójta – Jacek Pawlik 
3. sekretarz - Aleksandra Zmitrowicz, 
 
Ad.1 Sesje otworzył o godz. 10:10 i przewodniczył obradom Przewodniczący Rady Gminy 
Rafał Wojczulanio  , który przywitał pracowników Urzędu Gminy  , radnych , mieszkańców i 
gości - lista gości i mieszkańców w załączeniu ( załącznik Nr 2 ).  
 

Ad.2 Porządek obrad III Zwyczajnej Sesji Rady Gminy Kiwity przedstawia się następująco : 
 
1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad 
2. Zatwierdzenie porządku obrad 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji  
4. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Kiwity                                    
za 2018 r. 
 

5. Podjęcie uchwał w sprawach : 
 
 
a) wprowadzenia zmian do budżetu gminy na 2019 r., (13) 
b) rozpatrzenia skargi na działalność Wójta , (14) 
c) regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków obowiązującego na terenie 

Gminy Kiwity, (15) 
d) zmiany uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu korzystania z kompleksu 

sportowego pn. „Moje boisko – Orlik 2012”, (16) 
e) przyjęcia do realizacji projektu konkursowego pn. „Rodzina Razem” 

współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego  w ramach 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego                     
na lata 2014-2020, (17) 

f) zamiaru likwidacji Szkoły Filialnej w Żegotach. (18) 
 

6. Interpelacje i zapytania  
7. Zakończenie obrad 

 
 

Porządek obrad został przyjęty 12 głosami za ( jednogłośnie )  
 

Ad 3. Protokół z przebiegu II sesji Rady Gminy Kiwity  był dostępny do wglądu w Urzędzie 
Gminy , na stronie internetowej BIP , w Systemie  Rada i w dniu III sesji wyłożony na sali 
obrad .  
 
Radni nie mieli uwag do protokołu z poprzedniej sesji i przyjęli go 12 głosami za                              
( jednogłośnie ) 
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Po przyjęciu porządku obrad radny Pan Zygmunt Wieczorek poprosił o uczczenie minutą ciszy 
śmierci byłego wieloletniego nauczyciele i dyrektora szkoły Pana Dobrzyńskiego. 
Rada uczciła śmierć byłego dyrektora minutą ciszy. 
 
Po tym akcencie Przewodniczący wrócił do ustalonego porządku obrad. 

 
Ad 4.  
 

Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 
stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Kiwity                                    

za 2018 r. 
 

Sprawozdanie przedstawił wójt ,z analizy sprawozdania wynika , że w grupie awansu 
zawodowego nauczyciel kontraktowy i dyplomowany nie osiągnięto poziomu średniego 
wynagrodzenia , z tego tytułu nauczyciele otrzymali dodatki wyrównawcze . 
Dopłata dla grupy awansu zawodowego nauczyciel kontraktowy wyniosła  4 199,22 zł , łączna 
suma dla 3,64 etatów ,dla grupy awansu zawodowego nauczyciel dyplomowany 50 265,92 zł , 
łączna suma dla  19,31 etatów. 
Jednorazowe dodatki wyrównawcze nauczycielom zostały wypłacone. 

 
Radni nie zadawali pytań do sprawozdania , ani nie mieli uwag.  Sprawozdanie w załączeniu                 
( załącznik Nr  3 ) 
 

 
Ad 5. Podjęcie uchwał w sprawach :  

 
Podpunkt a  

 
Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2019 r.  

 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Rafał Wojczulanio odczytał treść uchwały. 
 
Do przedstawionej uchwały nie było żadnych uwag ani zapytań. 
 
Przewodniczący zarządził głosowanie z wykorzystaniem urządzeń umożliwiających 
sporządzenie i utrwalenie wykazu imiennego głosowania – System  Rada  
 
Uchwała Nr III/13/19  z dnia 15 lutego 2019 r. w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie 
gminy na 2019 r.  została podjęta 12  głosami za       / jednogłośnie /-  uchwała w załączeniu 
( załącznik Nr  4) , wykaz imiennego głosowania radnych w załączeniu ( załącznik Nr  4a ) 
 
Podpunkt b  
 
 

Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność wójta 
 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Rafał Wojczulanio odczytał treść uchwały. 
 
Do przedstawionej uchwały nie było żadnych uwag ani zapytań. 
 
Przewodniczący zarządził głosowanie z wykorzystaniem urządzeń umożliwiających 
sporządzenie i utrwalenie wykazu imiennego głosowania – System  Rada  
 
Uchwała Nr III/14/19  z dnia 15 lutego  2019 r. w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 
wójta została podjęta 11 głosami za , przy 1 wstrzymującym się       -  uchwała w załączeniu 
( załącznik Nr  5) , wykaz imiennego głosowania radnych w załączeniu ( załącznik Nr  5a ) 
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Podpunkt c  

 
Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 

obowiązującego na terenie Gminy Kiwity 
 

 
Do przedstawionej uchwały nie było żadnych uwag ani zapytań. 
 
Przewodniczący zarządził głosowanie z wykorzystaniem urządzeń umożliwiających 
sporządzenie i utrwalenie wykazu imiennego głosowania – System  Rada  
 
Uchwała Nr III/15/19  z dnia 15 lutego  2019 r. w sprawie regulaminu dostarczania wody i 
odprowadzania ścieków obowiązującego na terenie Gminy Kiwity została podjęta 12 głosami 
za / jednogłośnie/   -  uchwała w załączeniu ( załącznik Nr  6) , wykaz imiennego głosowania 
radnych w załączeniu ( załącznik Nr  6a ) 
 
Podpunkt d  

 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu 

korzystania z kompleksu sportowego pn. „Moje boisko – Orlik 2012”, 
 

 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Rafał Wojczulanio odczytał treść uchwały. 
 
Do przedstawionej uchwały nie było żadnych uwag ani zapytań. 
 
Przewodniczący zarządził głosowanie z wykorzystaniem urządzeń umożliwiających 
sporządzenie i utrwalenie wykazu imiennego głosowania – System  Rada  
 
Uchwała Nr III/16/19  z dnia 15 lutego  2019 r. w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia 
Regulaminu korzystania z kompleksu sportowego pn. „Moje boisko – Orlik 2012”, została 
podjęta 12 głosami za / jednogłośnie/   -  uchwała w załączeniu ( załącznik Nr  7) , wykaz 
imiennego głosowania radnych w załączeniu ( załącznik Nr  7a ) 
 
Podpunkt e  

 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji projektu konkursowego pn. „Rodzina 

Razem” współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego  w ramach 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego                     

na lata 2014-2020 
 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Rafał Wojczulanio odczytał treść uchwały. 
 
Do przedstawionej uchwały nie było żadnych uwag ani zapytań. 
 
Przewodniczący zarządził głosowanie z wykorzystaniem urządzeń umożliwiających 
sporządzenie i utrwalenie wykazu imiennego głosowania – System  Rada  
 
Uchwała Nr III/17/19  z dnia 15 lutego  2019 r. w sprawie przyjęcia do realizacji projektu 
konkursowego pn. „Rodzina Razem” współfinansowanego z Europejskiego Funduszu 
Społecznego  w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Warmińsko-
Mazurskiego  na lata 2014-2020 została podjęta 12 głosami za / jednogłośnie/   -  uchwała w 
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załączeniu ( załącznik Nr  8) , wykaz imiennego głosowania radnych w załączeniu ( załącznik 
Nr  8a ) 
Podpunkt f  

 
Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Filialnej w Żegotach. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Rafał Wojczulanio odczytał treść uchwały. 
 
Do przedstawionej uchwały nie było żadnych uwag ani zapytań. 
 
Przewodniczący zarządził głosowanie z wykorzystaniem urządzeń umożliwiających 
sporządzenie i utrwalenie wykazu imiennego głosowania – System  Rada  
 
Uchwała Nr III/18/19  z dnia 15 lutego  2019 r. w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Filialnej w 
Żegotach ,  została podjęta 9 głosami za , przy 1 przeciw i 2 wstrzymujących się   -  uchwała 
w załączeniu ( załącznik Nr  9) , wykaz imiennego głosowania radnych w załączeniu ( 
załącznik Nr  9a ) 
 
 

 
Ad 6. 

 
Interpelacje i zapytania  

 
 
zapytania złożyli : 
 

1) a) Radna Pani Elżbieta Pasternak – odnośnie umowy dotyczącej przekazania szkoły                  
w Żegotach , umowy na obciążenie kosztami Niepublicznej Szkoły Podstawowej w 
Żegotach  – odpowiadał Pan wójt – przekazanie placówki szkole niepublicznej nastąpi 
od początku nowego roku szkolnego , na podstawie protokołu , natomiast odnośnie 
bieżącej umowy , to na 19 lutego planuje się podpisanie umowy dotyczącej ponoszenia 
kosztów bieżącego utrzymania , w tym rozliczanie ogrzewania. Planuje się obciążanie 
kosztami bieżącego utrzymania od dnia 1 stycznia 2019 r. w wysokości 50% kosztów , 
koszty ogrzewania stawka comiesięczna lub w sezonie grzewczym odpowiednio wyższa.  
Przekazanie szkoły od roku szkolnego 2019/2020 nastąpi po uprzednim 
przeprowadzeniu inwentaryzacji mienia . Od nowego roku szkolnego NSP w Żegotach 
będzie miała zawarte własne umowy na dostawę energii , wody itd. , z gminą zostanie 
tylko umowa na centralne ogrzewanie.  
b) na jakiej zasadzie nastąpi przekazanie administrowania Orlikiem ? - odpowiadał Pan 
wójt –  na podstawie dzisiaj podjętej uchwały administratorem obiektu Orlik w Kiwitach 
będzie dyrektor Szkoły Podstawowej w  Kiwitach. 

2) Radny Pan Zygmunt Wieczorek  – odnośnie nie przekazywania Niepublicznej Szkole 
Podstawowej w Żegotach pomieszczeń świetlicy i stołówki , które są potrzebne 
mieszkańcom.  - odpowiadał Pan wójt – w umowie użyczenia obiektu na działalność NSP 
musi być stołówka i świetlica , ze względu na wydawanie posiłków uczniom , w 
przeciwnym razie uczniowie nie mogliby korzystać z posiłków. Natomiast w przypadku 
korzystania z pomieszczeń przez mieszkańców zawsze będzie taka możliwość.  

3) Radna Pani Wanda Harań – odnośnie ochrony środowiska , czy gmina dokonuje 
przeglądu istniejących szamb , czy gmina kontroluje  legalność , szczelność szamb  ? - 
odpowiadał Pan wójt – działania są podejmowane przez gminę , na dzień dzisiejszy 
istnieje w gminie ewidencja zbiorników bezodpływowych , ponadto zobowiązuje się 
mieszkańców do przedstawiania rachunków za opróżnienie szamb. Gmina od kilku lat 
ma program dotacji do budowy przydomowych oczyszczalni ścieków , każdego roku 
dotujemy ok 30 nowych oczyszczalni. Gmina ma kontrolę nad utylizacją azbestu , który 
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powinien zniknąć z pokryć dachowych do 2034 r. Dotowane jest zdjęcie i utylizacja 
azbestu do 80% kosztów , koszt nowego pokrycia jest w gestii właściciela . 

4) Radny Pan Krzysztof Adamek – czy można samodzielnie zdjąć azbest ?   -  odpowiadał 
Pan wójt – można zdjąć azbest samodzielnie , ale żeby otrzymać dotację na utylizację 
azbestu należy fakt zgłosić gminie , aby można było ująć to we wniosku o 
dofinansowanie , odpowiednio zabezpieczyć zdjęty azbest i czekać na firmę , która 
odbierze go do utylizacji.  

5) a) Przewodniczący Rady Gminy Pan Rafał Wojczulanio – czy gmina może bardziej 
kontrolować szamba i oczyszczalnie  -  odpowiadał Pan wójt – gmina ma ograniczone 
możliwości w tym zakresie , kontrolą zajmuje się ochrona środowiska . Gmina wszczyna 
procedurę np. w przypadku , gdy jest zgłoszenie , że z szamba sąsiada wypływają ścieki . 
b) Zgodnie ze statutem gminy , każda komisja powinna przygotować i przedstawić 
roczne plany pracy w terminie do końca I kwartału , w przypadku pytań lub pomocy w 
tym zakresie można zwrócić się do Pani Sekretarz.  

6) Radna Pani Wanda Harań – odnośnie fotowoltaiki na terenie gminy -  odpowiadał Pan 
wójt – na terenie gminy mamy 3 złożone wnioski firm zainteresowanych budową farm 
fotowoltanicznych w Samolubiu , Konitach i Kierwinach . Dofinansowanie  do budowy 
fotowoltaiki czy solarów można uzyskać poprzez z programu „Czyste Powietrze”  , 
niestety samorządy są wyłączone z możliwości aplikowania w ramach tego programu.  
Dotację mogą otrzymać np. osoby fizyczne do wymiany pieców , termomodernizacji 
budynków , wysokość dofinansowania zależna jest od dochodów na członka rodziny , 
nabory wniosków prowadzi Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska.  
 
Ponadto Pan wójt – poinformował radnych odnośnie problemów z zatrudnieniem 
pracowników z dofinansowaniem Powiatowego Urzędu Pracy . Gmina Kiwity otrzymała  

2 osoby w ramach robót publicznych , w tym przy zatrudnieniu pierwszeństwo mają 
dłużnicy alimentacyjni będzie brak pracowników do koszenia , czy sprzątania. Gmina ma 
osoby do prac społecznych , które wykonują nieodpłatna kontrolowaną pracę wskazaną 
przez Sąd w zamian grzywny . 
7)  Radna Pani Wanda Harań – odnośnie zasad zmiany systemu zbiórki odpadów ze 

zmieszanej na selektywną -  odpowiadał Pan wójt – wystarczy dokonać zmiany w 
deklaracji śmieciowej .  Pani radna – ze zbiórką selektywną jest problem , bo worki są 
rozrywane przez psy , może odpowiedniejszy byłby pojemnik Pan wójt – jest to kwestia 
indywidualna zawsze można worek umieścić w pojemniku . 

8) Radna Pani Elżbieta Pasternak – odnośnie przekazania sołtysom instrukcji 
selektywnej zbiórki odpadów . 

9) Radny Pan Krzysztof Adamek – jak można zorganizować selektywną zbiórkę odpadów 
we wspólnotach , obecnie wszyscy mają zbiórkę zmieszaną , ale ludzie chcą segregować 
odpady. -  odpowiadał Pan wójt – we wspólnotach jest zasada , że jeżeli ma być 
segregacja , to wszyscy muszą segregować lub  wszyscy oddają śmieci zmieszane , 
zorientuje się jak można byłoby pomóc wspólnotom w wyposażeniu w odpowiednie 
pojemniki .  
 
Ad 7. Zakończenie obrad. 

 
Sesja zakończyła się o godz. 11:30  

 
Protokół zawiera strony od 1 do 5 
 
 
Protokolant    
 
Aleksandra                                                                                                     Przewodniczący obrad  

 
       Zmitrowicz                                                                                                Rafał Wojczulanio  
 


